



PRESS RELEASE

EAPEF Invests in Software Technologies Limited, Kenya

Johannesburg, 4th March 2019 - Enko Capital Managers (“ECM”), managers of the Enko Africa Private Equity Fund (“EAPEF”), a private equity investor targeting mid-cap growth companies across Africa, has completed an investment to provide expansion capital to Software Technologies Limited (“STL”), a Kenyan-headquartered Group proprietary software solutions provider and IT training company.

The deal marks the seventh investment for EAPEF and will support STL’s expansion strategy into selected African territories as well as growth in its home market of Kenya. Specifically, the investment will be used to provide funding to roll out its existing suite of software products into other African markets, as well as to expand the outreach of the Institute of Software Technologies (“IST”), its training subsidiary.

Through its investment, EAPEF intends to contribute to STL’s operational and strategic performance through its participation at board level. ECM’s director, **Ralph Gilchrist**, who led the deal for EAPEF, said “Enko is delighted to invest in STL at this stage of its growth and to partner with the company in its African expansion plans. This marks EAPEF’s first investment in East Africa, but as a pan-African investor, Enko is also well placed to facilitate cross-border growth in Africa and believes that STL’s established suite of software products will be well received in other key African markets, particularly those that place a premium on corporate transparency and governance. We look forward to contributing to this process.”

ECM Managing Partner **Cyrille Nkontchou** said “we are particularly excited about STL’s fast-growing IT training business that provides state-of-the-art certified IT training to corporates as well as university students. There is a shortage of skilled IT professionals in Africa but also globally. IST is well positioned to take advantage of this opportunity building on Enko’s expertise in education in Africa”.

Chets Mukherjee, Operations Director at STL commented “We are extremely pleased to have Enko on board. STL has been growing steadily across Africa over the past few years and with Enko’s assistance, this will accelerate our growth rates and allow us to expand our outreach further afield including Francophone Africa. Enko’s experience with growing business across Africa will be invaluable during this time.”

STL - <https://www.stl-horizon.com/> - is a Kenyan group established in 1991 by Jyoti Mukherjee, a Kenyan female entrepreneur of Indian origin. The company specializes in developing its own software solutions in the areas of HCM, Contract Lifecycle & Governance. STL’s solutions are deployed via the SaaS model on the cloud and STL benefits from a top-tier client portfolio in both the public and private sectors across various industries (e.g. banks, manufacturing, education, telecommunications, energy and agriculture) in Africa. STL is an ISO 27001 & Software Engineering Institute CMMi certified company and has been recognized among the top 100 SMEs in East Africa for ten consecutive years and was ranked as the Top ICT company in 2018 at the Kenyan Top100 SME Awards. STL also owns 100% of IST, one of Africa’s foremost providers of training for IT professionals, developers, business analysts and students. IST has over 200 seats in Kenya and is seeking to expand across Africa.

EAPEF - <https://enkocapital.com/> - is a US\$63 million private equity fund established in April 2014 for the purpose of investing in growth companies in Africa across a broad range of economic sectors. EAPEF’s investment focus is on entrepreneur-led, mid-sized companies backed by strong management. It is particularly interested in companies that have ambitions for a possible future stock market listing. Enko Capital Managers, investment manager of EAPEF, is part of the Enko Capital group, a dedicated African-focused asset management firm, with offices in London and Johannesburg, which also manages a top tier fund focusing on listed African equities as well as a listed debt fund. Founders and Partners of EAPEF, Cyrille Nkontchou and Ralph Gilchrist, have over 38 years of combined experience in African private equity and capital markets, and are supported by an extensive regional network of strategic alliances. They have invested, led and advised on over US\$500 million of investments in Africa.

FOR FURTHER INFORMATION, CONTACT:

Cyrille Nkontchou
+27117840232
cyrille.nkontchou@enkocapital.com

Ralph Gilchrist
+27117830182
ralph.gilchrist@enkocapital.com

EAPEF investit dans Software Technologies Limited, Kenya

Johannesburg, le 4 mars 2019 - Enko Capital Managers (« ECM »), le gestionnaire du fonds Enko Africa Private Equity Fund (« EAPEF »), a pris une participation dans Software Technologies Limited (« STL »), une entreprise kényane spécialisée dans la conception et la distribution de logiciels et dans la formation informatique.

Cette transaction marque le septième investissement d'EAPEF. Il doit permettre de renforcer la position de la société sur le marché kényan et d'accélérer sa stratégie d'expansion dans d'autres pays africains. L'investissement aura pour objectif de soutenir le déploiement des logiciels de STL en dehors du Kenya et de favoriser le développement du réseau d'écoles de l'Institute of Software Technologies (« IST »), filiale de STL dédiée aux formations informatiques.

EAPEF participera au pilotage opérationnel et stratégique de STL par sa participation au conseil d'administration. **Ralph Gilchrist**, Associé Gérant d'ECM et responsable de la transaction pour le fonds, a déclaré : « Enko est ravi d'investir dans STL, premier investissement d'EAPEF en Afrique de l'Est, et de participer à sa stratégie d'expansion en Afrique. Le fonds fera bénéficier STL de son réseau panafricain afin d'accélérer sa croissance dans de nouvelles régions, et est convaincu que ses solutions informatiques y seront accueillies favorablement, en particulier dans les pays qui privilégient la transparence et la bonne gouvernance au sein des entreprises. Nous sommes impatients de commencer notre collaboration ».

Cyrille Nkontchou, Associé Gérant d'ECM, a ajouté : « Nous sommes particulièrement enthousiasmés par la croissance rapide de l'activité d'IST, l'institut de STL qui offre un enseignement de pointe diplômant aux entreprises et aux étudiants universitaires. Il y a une pénurie de professionnels formés en technologies de l'informatique en Afrique mais aussi dans le monde. IST est bien positionné pour profiter de cette opportunité en s'appuyant sur l'expertise d'Enko dans le domaine de l'éducation en Afrique ».

Chets Mukherjee, Directeur des Opérations de STL, a déclaré : « Nous nous réjouissons de l'entrée d'Enko au capital. STL a connu une croissance régulière au cours des dernières années, et notre collaboration avec EAPEF nous permettra d'accélérer notre plan de croissance et de consolider notre stratégie de développement en élargissant notre empreinte africaine, notamment en Afrique francophone. L'expérience et le réseau du fonds nous seront d'une grande utilité dans le cadre de la réalisation de nos objectifs ».

STL - <https://www.stl-horizon.com/> - a été créée en 1991 par Jyoti Mukherjee, une entrepreneuse kényane d'origine indienne. STL est devenue l'un des leaders kényans dans la conception, la mise en œuvre et l'intégration de logiciels informatiques accessibles en SaaS pour la gestion du capital humain (*Human Capital Management*), la gestion contractuelle (*Contract Lifecycle*) et la gestion des conseils d'administration (*Governance*). STL bénéficie d'un portefeuille de clients de premier plan issus de secteurs diversifiés, publics et privés (banque, industrie, éducation, télécommunications, énergie et agriculture). La société est certifiée ISO 27 001 et CMMi, une certification mise au point par le Software Engineering Institute de l'université Carnegie-Mellon. En 2018, STL a été classée parmi le top 100 des PME d'Afrique de l'Est pour la dixième année consécutive et a été nommée meilleure entreprise de TIC en 2018 lors de la cérémonie récompensant les 100 meilleures PME kényanes. STL détient également 100% des parts d'IST, l'un des premiers instituts de formation en informatique en Afrique destinée aux professionnels, aux développeurs et aux étudiants. IST compte aujourd'hui plus de 200 étudiants au Kenya et envisage d'ouvrir ses portes dans d'autres pays africains.

EAPEF - <https://enkocapital.com/> - est un fonds de capital-investissement créé en avril 2014 gérant 63 millions de dollars. Le fonds investit dans des sociétés africaines en croissance qui opèrent dans de nombreux secteurs économiques. Il s'agit principalement d'entreprises de taille moyenne, dotées d'équipes de direction ambitieuses et expérimentées et qui envisagent une introduction en bourse. ECM, gestionnaire du fonds EAPEF, fait partie du groupe Enko Capital Management. Créé en 2007, le groupe est spécialisé dans la gestion d'actifs en Afrique. Basé à Londres et à Johannesburg, Enko Capital Management gère plus de 300 millions de dollars d'actifs à travers 3 fonds spécialisés dont un fonds d'obligations et un fonds d'actions cotées en bourse. Cyrille Nkontchou et Ralph Gilchrist, fondateurs et partenaires de EAPEF, ont plus de 38 ans d'expérience combinée dans l'investissement en Afrique et sont soutenus par un vaste réseau régional d'alliances stratégiques. Au total, ils ont investi et conseillé plus de 500 millions de dollars d'investissements sur le continent.

POUR PLUS D'INFORMATIONS, CONTACTER :

Cyrille Nkontchou
+27117840232
cnkontchou@enkocapital.com

Ralph Gilchrist
+27117830182
ralph.gilchrist@enkocapital.com